
KÜSITLUS

Mida arvate koolide pingerea koostamisest?
Ajakirja Luup andmeil ei saanud riigieksamitel sajast võimalikust punktist pooli kätte 107 keskkooli ja gümnaasiumi

Eks statistika 
midagi ka näi
tab. Kuid põhja
panevate järel
duste tegemisse 
riigieksamite 
tulemuste suht
es suhtun ma 
skeptiliselt. See 
pingerida on 
vajalik ennekõi
ke koolile enda
le. Et ta näeks, 
kus kool üld
joontes üldises
kontekstis asub. Kui kümme meest 
hüppavad kaugust, siis koht ühel 
aastal ei pruugi ju kõiketähendav 
olla. Järgmisel aastal võivad nii tu
lemus kui ka konkurendid erineda.
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Paremate kooli
de TOP-i koosta
mine on ergu
tav, halvemate 
koolide pinge
rida sulaselge 
kuritegu. Ääre
maa koole ma
terdama haka
tes võidakse 
need varsti üld
se kinni panna.
See tähendaks
kogu piirkonna- -------------------
le rasket lööki.
Prantsusmaal suunatakse värsked 
pedagoogid kolmeks esimeseks aas
taks Pariisist eemale õpetama. Ka 
meil võiks sellele mõelda, kui rää
gitakse õpetajate puudusest.
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Kaks aastat on 
tehtud ühtlusta
tud tasemel ek
sameid ja seetõt
tu hakkab kooli
dest üsna selge 
pilt kujunema.
Koolide pinge
rea päris üla- ja 
alaosas olevad 
koolid on üldju
hul sämad.
Kuid paljas pin- ------------- -----
gerida ei maksa 
midagi.

Kui võtame Eesti keskmise ja ja
game koolid sellest üles- ja allapoo
le jäävateks, siis viimastel tuleb 
minu hinnangul oma töös tõsiseid 
korrektiive teha.
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Meie kooli pai
gutamine Lää
nemaa kehve
mate koolide et
teotsa üllatab 
mind, sest meie 
enda andmeil 
olid vähemalt 
kahes koolis ke
vadiste riigiek
samite tulemu
sed kehvemad.
Kõik kooliga -------------------
seonduv on vä
ga pikaajaline protsess. Näiteks 
kooli paremaks muutmisel tuleb 
alustada algtasandilt ja tulemused 
ilmnevad alles mitme aasta pärast. 
Seega pole tähtis hetkeseisund, 
vaid protsess.
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Mulle on see 
küll suur uudis, 
et meie kool 
ajakirja Luup 
pingereas Eesti 
kõige kehve
maks kooliks 
nimetatud on. 
Ma ei oska selle 
kohta midagi 
öelda, sest pole 
ise seda ajakirja 
lugenud.
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